
 

Referat, Børn Unge, Idræt, Kultur og Fritid, 12. juni 2023 

Det blå spejderkorps, Arsenalvej 10, Holmen, kl.17.00 – Slut 18.45 

Referent: Henrik Vilsbøll 

Deltagere: Henrik Vilsbøll, Lis Schertiger. Tine Ehlert, Marianne Olsen. Bent Christoffersen deltog ikke i behandlingen 

af punkter fra og med puljeansøgninger: Land dans på Refshaleøen. 

Afbud: Claus Bendixen, John Poulsen 

DAGSORDEN: 

1. Ændringer i budgettet for 2023-puljen 

2. Puljeansøgninger 

3. Besøg hos Det blå Spejderkorps. 

4. Borgmestersvar om processen for kommunens kultur- og fritidspolitik. 

5. Evaluering af Picnic på Refshaleøen søndag den 11. juni. 

6. Eventuelt. 

7. Næste arbejdsgruppemøde. 

 

1. Ændringer i budgettet for 2023-puljen 

Arbejdsgruppen giver tilsagn om at puljen til puljeansøgninger forhøjes med 48.749-kr fra 181.510-kr til 

230.259-kr 

 

2. PULJEANSØGNINGER 

Deltagere: Alle mødedeltagere. 

 

- Break Forward i Beboerhuset. 

Søger om 20.000-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 5.000-kr 

Lis Schertiger ønsker ikke at støtte ansøgningen. 

 

- IMENS, Foreningen Atopos. 

Søger om 19.000-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 5.000-kr 

 

- Skolebrydning for Christianshavns Skole 

Søger om 12.000-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag, da arrangementet er et lukket arrangement for elever på 

Christianshavnsskole. Derfor opfordres der til at ansøger sender en ny ansøgning, så det fremgår at 

ansøgningen ikke kun henvender sig til elever fra Christianshavns skole. 

Samtidig skal ansøger være opmærksom på, at aktiviteten skal finde sted efter at en ny ansøgning er 

indsendt og behandlet i lokaludvalget. (dvs. tidspunktet for aktiviteten skal være efter den 30. august, da 

næste lokaludvalgsmøde er 30. august med ansøgningsfrist den 1.august).  

 

 

- Land Dans på Refshaleøen. 

Søger om 25.000-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 5.000.kr 

 

- Koncert med Årets Operatalent 

Søger om 20.000-kr 



Arbejdsgruppen anbefaler et afslag på ansøgningen, da man har valgt at prioritere sine puljemidler til andre 

puljeansøgninger. 

 

- Et demokrati-kort over Christianshavn 

Søger om 30.000-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag, da ansøgningen har mange lighedstegn med et projekt, som allerede er 

ved at blive etableret, og derfor vil man sprede sine puljemidler til andre puljeansøgninger.  

 

 

3. Besøg hos Det blå spejderkorps, Arsenalvej 10, Holmen. 

Vi besøgte ”SolsikkerŶe” der er en autistisk gruppe på 10 børn, som går i 1 første til 4 klasse i en 

specialklasse på Peder Lykkeskolen. 

Vi talte med spejderne Jon og Marie, som var to engagerede voksne spejdere, der fortalte os om 

udfordringerne ŵed ”SolsikkerŶe”. 
Konceptet er at forældrene også skal deltage, og at indholdet bl.a. er at der bliver taget bålbevis, knivbevis 

og et teŵa soŵ skattejagt. Der er også ”tøffetid”, hvor børŶeŶe ustruktureret kaŶ ”tøffe” ruŶdt for sig selv. 
Mange børn falder desværre fra fordi mange af forældrene går ned med stress, og nogle af forældrene også 

bliver skilt.   

Det er et uvurderligt og vigtigt initiativ spejderne udfører, og der er en lang venteliste til at komme med i et 

projekt, hvor Jon og Marie fortæller, at der er en stor positiv udvikling med børnene i løbet af 

projektforløbet.  

Det koster 550-kr for en sæson at deltage. 

Jon og Marie har et stort ønske om et økonomisk tilskud til uddannelse, da autismebørn giver mange 

udfordringer. 

Arbejdsgruppen talte med Jon og Marie om måske at tage initiativ til et årligt event, som kunne give flere 

mennesker indblik i hvorledes autismebørn fungerer, og samtidig give børnene en succesoplevelse. Et event 

som kunne ligge indenfor puljemidlernes retningslinjer. 

Det var et røreŶde og taŶkevækkeŶde iŶdblik arbejdsgruppeŶ fik i ”SolsikkegruppeŶs” udfordriŶger, soŵ vi 
håber vi kan være med til at hjælpe med nogle puljemidler i fremtiden. 

 

4. Borgmestersvar om processen for kommunens kultur- og fritidspolitik. 

Arbejdsgruppen er ikke tilfreds med borgmestersvaret, og derfor vil Marianne Olsen fra arbejdsgruppen 

udarbejde et oplæg til det kommende lokaludvalgsmøde den 21.juni. 

 

5. Evaluering af Picnic på Refshaleøen søndag den 11. juni 

Stor ros til arbejdsgruppen der har arbejdet med Picnic på Refshaleøen, og til Felizia fra sekretariatet for et 

flot stykke arbejde. 

Flere i arbejdsgruppen havde fået mange positive tilkendegivelser vedr. vores koncept for dagen. 

 

6. Eventuelt 

Intet. 

 

7. Næste arbejdsgruppemøde. 

Mandag den 21. august i Beboerhuset kl.17.00 

 

 

 

   

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 


